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Pöördumine seoses pakendiaktsiisiga  
 
Lugupeetud Marko Pomerants! 
 
Rahandusministeerium on meile teadaolevalt hetkel koostamas pakendiaktsiisi 
seaduse muutmise seaduse eelnõud, millega soovitakse turule toodud pakenditele 
kehtestada täiendavat pakendiaktsiisi. Muudatuse eesmärkidena on 
Rahandusministeerium välja toonud turule toodud pakendite koguste vähendamist, 
turule toodud pakendite koguse täpsemat tuvastamist ning pakendiaktsiisi fiskaalse 
mõju suurendamist.  

Eesti Kaubandus-Tööstuskoda, Eesti Toiduainetööstuse Liit,  Eesti Kaupmeeste Liit ja 
Eesti Keemiatööstuse Liit on turule toomise pakendiaktsiisi kehtestamise vastu, sest 
see ei aita meie hinnangul täita eelnevalt nimetatud eesmärke. Samas toetame 
pakenditega seonduvate keskkonnaalaste eesmärkide täitmist ning peame oluliseks 
järelevalve tõhustamist. Eelnevast tulenevalt soovime Keskkonnaministeeriumilt 
täiendavat infot pakendite valdkonna kohta ning palume vastata järgnevatele 
küsimustele: 

1) Millised keskkonnaalased mõjud kaasnevad Keskkonnaministeeriumi 
hinnangul turule toomise pakendiaktsiisi kehtestamisega? 

2) Kui suur on Keskkonnaministeeriumi hinnangul täiendava pakendiaktsiisi mõju 
turule toodavate pakendite kogusele ehk mitu protsenti aitaks täiendav aktsiis 
vähendada pakendite kogust eeldusel, et toimub ülepakendamine? 

3) Miks ei ole täna riigil võimalik usaldusväärselt tuvastada pakendiettevõtjate 
poolt turule lastud pakendite kogust? 

4) Palun selgitage, kuidas ja mis metoodika alusel arvutatakse jäätmearuandluse 
infosüsteemi andmete alusel pakendijäätmete kogus? Miks see erineb nii 
suures ulatuses pakendiregistri andmetest? 

5) Kui efektiivne on Keskkonnaministeeriumi hinnangul tänane pakendiaktsiisi 
süsteem, mis motiveerib pakendiettevõtjaid turule lastud pakendite koguseid 
taaskasutama? 
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6) Mis juhtuks, kui kaotada ära täna kehtiv pakendiaktsiis ning asendada see muu 
meetmega (nt rahatrahv pakendite/jäätmete taaskasutuse/kogumise 
süsteemiga liitumata jätmise eest)? Kas selliseid alternatiive on kaalutud ning 
kui ei ole, siis miks? 

7) Millist mõju avaldab Keskkonnaministeeriumi hinnangul täiendav 
pakendiaktsiis ettevõtjate motivatsioonile aladeklareerida või jätta pakendite 
kogused üldse deklareerimata, hinnates, et täna jäetakse deklareerimata kuni 
30 protsenti turule toodud pakendite kogustest? 

8) Kui suures mahus toimub täna pakendijäätmete liigiti sorteerimine ja 
kogumine? Kui suure osa liigiti kokku kogutud pakendijäätmetest annavad 
eratarbijad ja kui suure osa ärikliendid? Palun esitada vastavad andmed 
võimalusel omavalitsuste kohta eraldi. 

9) Mida tuleb teha selleks, et pakendijäätmete liigiti sorteerimine ja kogumine 
oleks tänasest laiemalt levinum? 

10) Millistes valdkondades ja millises mahus toimub Keskkonnaministeeriumi 
hinnangul täna ülepakendamine? 

 
 
Lugupidamisega 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
Mait Palts, Eesti Kaubandus-Tööstuskoja peadirektor 
Sirje Potisepp, Eesti Toiduainetööstuse Liidu juhataja 
Nele Peil, Eesti Kaupmeeste Liidu tegevjuht 
Hallar Meybaum, Eesti Keemiatööstuse Liidu tegevdirektor 
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